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LETO I LENART, 30. D E C E M B R A 1961 ŠTEV. 10 

Ure ju je uredniški odbor — 
Odgovorni urednik Tone Ste-
tanec — Uredništvo Lenart, 
P* iska c. 3, tel. 32 — Izhaja 

at mesečno — Posamezna 
ka 20 din, četr t le tna na-
la 60» polletna 120 in ce-

240 din — Letna na-
za inozemstvo 500 din. 
čila spre jema Uprava 

.iii novic, Lenart, Ptuj-
.a c. 3 — Naročnina se naka-

zu je na tekoči račun pri NB 
štev. 604-14-3-973 — Ime ra-
čuna: Občinski odbor SZDL 
Lenart z oznako: za časopis. — 
Tiska Pomurska t iskarna v 
Murski Soboti. 

MLADINSKA KONFERENCA OBČINE LENART 

Preteklo nedeljo je imela mladi-
na občine Lenart letno konferenco. 
Konference so se noleg delei^tov 
iz posameznih aktivov v občini 
ideležili tudi član OK ZKS Mari-
bor tov. Ivan Krajnčič, predstavni-

zornosti aktivom Ljudske mladine 
na šolah. Prav lam bi moralo biti 

osnovno torišče dela 7. mladino. 
Člani LMS, ki so zapustili osnov-
no šolo se lahko uspešno vključijo 
v delo vaške mladine. 

Delovno predsedstvo obč 
ki OK LMS sekretar Obč. K ZKS 
tov. Vinko Plevnik, predsednik 
Obč.' odbora SZDL tov. Franjo 
Muršec ter predstavniki političnih 
in družbenih organizacij v občini 
Lenart. 

Izčrpen pregled dela je podal 
predsednik Obč. K LMS tov. Fra-
n j o Šuman. Iz njegovega poročila 
je razvidno, da je bilo delo mladi-
ne v preteklem letu zelo plodno in 
vsebinsko bogato. Mladina se uve-
ljavlja na vseh področjih javnega 
življenja. Zelo razveseljivo je dej-
stvo, da sodeluje tudi v delavskih 
svetih, šolskih odborih — skar tka 
v vseh organih delavskega in dru-
žbenega samoupravl janja . Še ved-
no pa je premalo mladih ljudi v 
svetih Obč. LO in v Obč. K ZKS. 

Tov Suman je ugotovil, da se 
je dosedaj polagalo premalo* po-

inske koti'erence mladine 
V glavnem se delo mladine v le-

narški občini odraža v kuiturno-
prosvetnih in športnih dejavnostih. 
Mladina je organizirala več p r h e 
litev krajevnega in občinskega 

značaja. Mladina iz Lenarške obči-
ne je dosegla zavidljive uspehe de-
la na šporetnem področju. Tu ve-
I i a omeniti TVD Partizan Lenart, 
ki je v pretekli sezoni dosegel v 
ikrajnem in zveznem merilu len-

športne uspehe. Mladina je sodelo-
vala na lokalnih delovnih akci-
iah c> mladincev in mladink pa se 
i" udeležilo zvezne delovne, akcije 
v Srbij i . V družabnem življenja je 
mladina dosegla vidne uspehe, 7a-

• Čela je ustanavljal i oziroma ureja-
ti klubske prostore. Dosedaj ima-
jo ure jene klube v Lenartu, Bene-
diktu in Gradišču v kra tkem pa 
bodo odprli klub tudi na Cerkvc-

njaku. V klubih je obiskovalcem 
na razpolago dnevno časopisje, re-
vije poslušanje radia in glazbe s 
plošč ter gledanje televizije. Mla-
dina se aktivno vkl jučuje v pro-
svetna društva in sekcije, gasilska 
društva, strelske družine itd. Pač 
pa je bilo v preteklem obdobju 
premalo politično-ideološkega dela, 
kar je nedvomno posledica po-
manjkan ja finančnih sredstev pri 
Obč. K, ki bi lahko občasno orga-
nizirali seminar je za vodstva akti-
vov. Zato se bo moralo v bodoče 
polagati več pozornosti tudi finan-
čnemu s tanju mladinske organiza-
cije v '.'bči.ni, 

i /erpn mu poročilu je sledila 
plodna debata, ki je odkrila vrsto 
neuspehov, težav pa tudi uspehov 
s Katerimi se s rečuje jo posamezni 
aktivi. 

Pr inašamo vam neka j misli, ki 
so jih i/.nesli delegati posameznih 
aktivov: 

Tov. Metka P i b e r 1 iz aktiva 
Benedikt je povedala, da je mladi-
na v Benediktu skupaj s prosvet-
nim društvom uredila klub, ki je 
zaživel popolno klubsko življenje. 

Tov. Rozina R o j s iz Lo-
kavca je po vda rila, da je pri n j ih 
največja ovira f luktuaci ja članov 
in pomanjkan je finančnih sredstev. 

Delegat iz Cerkven juka tov. 
M e n e i n g e r je povedal, da je 

(Nadal jevanje na 5 strani) 

DOMA IN 
PO SVETU 

BEOGRAD: Sestal se je t re t j i 
plenum CK ZKJ ter sprejel važne 
sklepe o nadaljni idejno politični 
in organizacijski krepitvi Zveze 
komunistov. 

BONN: V bavarski skupščini so 
nemški poslanci napadli jugoslo-
vanskega konzula Grabovca zara-
di njegovega sodelovanja v NOB. 
Naša vlada je Grabovca odpoklica-
la, ker ni imel več možnosti vršiti 
svoj posel. 

BEOGRAD: Že j anua r j a bo pred-
log nove ustave dan v široko raz-
pravo. 

BOMBAY: Portugalske vojaške 
enote so iz kolonije Goe vdrle na 
indijsko ozemlje. 

K a 1 1 NGA. C o m b i j c . s -.tU 
napadle enote Združenih narodov 
v Katangi. 

TIRANA: Sovjetska zveza je od-
poklicala svoje diplomatsko oseb-
je iz Albanije. Isto je storila Alba-
nija s svojimi diplomati v Mos-
kvi. 
STOKCHOLOM: Ivu Andriču, jugo-
slovanskemu pisatelju, so slavnost-
no podelili letošnjo Nobelovo nag-
rado za književnost. 

MOSKVA: Končal se je peti kon-
gres Svetovne sindikalne federaci-
je. Kongresa se je udeležila tudi 
jugoslovanska delegacija. 

JERUZALEM: Izraelsko vrhovno 
sodišče je obsodilo na smrt naci-
stičnega zločinca Eichmana. Eich-
man se je proti kazni pritožil. 

Jfgjifc , ,. j 
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OBČINSKI LJUDSKI ODBOR LENART ISKRENO ČESTITA [ 
VSEM OBČANOM in vsemu delovnemu ljudstvu uspešno Novo leto i 
1962. \ 

Čestitki se pridružujejo Občinski komite ZKS, Občinski odbor j 
SZDL, Občinski sindikalni svet. Občinski komite LMS ih ostale ob- j 
činske organizacije. • Delegati iz Gmdišča sli :ni pred konferenco 



RAZŠIRJENA SEJA OBČINSKEGA ODBORA SZDL 

Analiza zdravstva in socialnega varstva 
Na razšir jeni seji Občinskega 

odbora SZDL Lenart, ki je bila v 
prvi pn'ovici decembra in so se 

je udeležili poleg članov Občinske-
ga odbora SZDL predsedniki in se-
kretar j i krajevnih organizacij 
SZDL, predstavniki upravnih or-
ganov občine in zdravstveni delavci 
iso vsestransko osvetlili p rob lem; in 
naloge zdravstva in socialnega var-
stva. Uvodni referat je imel sekre-
tar Občinskega odbora SZDL To-
ne Štefanec. Po referatu se je raz-
vila živahna razprava, ki je posta-
vila v pravo luč še nekatera pre-
malo pojasnjena vprašanja . Objav-
l jamo neka j povzetkov iz referata. 

ZDRAVSTVENE POSTAJE V CER-
KVENJAKU, ZG. SČAVNICI IN 
SELCI NAJ SLUŽIJO SVOJEMU 

NAMENU 

Na območju občine imamo 
Zdravstveni dom in Zdravstveno 
postajo. Splošna ambulanta v Le-
nartu, ki že dve leti celodnevno 

ordinira in Zdravstvena posta ja v 
Gradišču sta z delom obremenje-
ni. Pred leti so delovale Zdrav-
stvene posta je še v Zg. Sčavnici in 
Cerkvenjaku, vendar so jih zaprli 
1957 leia . aradi poman jkan j a zdrav-
stvenega kadra. (Imeli smo samo 

odpreti Zdarstvene posta je v Zg. 
Sčavnici in Cerkvenjaku ter na no-
vo začeti z delom v Zdravstveni 
postaji Selce. Temu v prid govori 
tudi dejstvo, ki ga v naši praksi 
premalo upoštevamo, da je potreb-
no zdravstvene ustanove približati 
l judem, četudi gre pri tem za mo-
rebitne večje stroške. Nemoremo 
namreč pričakovati, da bo nekdo 
iz Cerkvenjaka, ki je oddaljen mi-
mogrede rečeno dobrih 10 km za-
res v vsakem pr imeru obiskal 
Zdravstveni dom v Lenartu, pose-
bej še če upoštevamo, da so naj-
bolj oddaljene vasi iz središča 
Cerkvenjaka tudi po 2 uri. Morda 
je še bolj pereče s tanje v Zg. Sčav-
nici, k je r daleč naokrog ni zdrav-
nika. In nenavsezadnje je bilo 
poudar jeno da je potrebno 
obstoječe prostore izkoristiti in 
menimo, da je na jbol j prav, če se 
čimprej odprejo zdravstvene po-
staje. 

ŠOLSKE IN SPORTSKE 
AMBULANTE ŽIVOTARIJO 

Letos je bilo v šolski ambulant i 
le okrog 300 pregledov šolarjev, 
medtem, ko so bili pregledi šport-
nikov )e tr ikrat ob večjih šport-
nih prireditvah. Stroške za šolsko 
in športno ambulanto na j bi nosil 
Občinski ljudski odbor, ki pa je 

Odborniki Občinskega ljudskega odbora med zasedanjem 
enega zdravnika), premalega šte-
vila pacientov in ker je nastal fi-
nančni pr imankl ja j . Od leta 1959 
sta pri Lenartu zaposlena dva 
zdravnika splošne prakse, medtem 
ko je eden zaposlen v Zdravstveni 
postaj i Gradišče. Letos je namreč 
Zdravstveni dom Lenart deloma z 
lastnimi, večji del pa s sredstvi 
Okrajnega zavoda za socialno za-
varovanje v Mariboru in občine 
Lenart, adaptiral večjo zgradbo v 
Gradišču, k je r je sedaj Zdravstve-
n a posta ja . Z zakonom o soci-
alnem zavarovanju kmečkih pro-
izvajalcev se je število pacientov 
dvignilo in vse kaže, da Zdravstve-
ni dom v Lenartu in Zdravstvena 
pos ta ja v Gradišču nebosta sami 
zmogli vsega dela. 

Povečano število pacientov govo-
ri zato, da je potrebno ponovno 

žal letos v te namene določil pičla 
sredstva, čeprav je to preventivna 
dejavnost in bi morala biti temu 
posvečena vsa skrb. V referatu je 
bilo poudar jeno, da mora naša dru-
žba, zlasti pa tudi organizacija 
Socialistične zveze biti v polni me-
ri zainteresirana zato, da se bodo 
naše zdravstvene ustanove inten-
zivno ukvar ja le tudi s preventivno 
dejavnost jo zlasti v zvezi s šolsko 
mladino. Zagotoviti moramo rast 
zdravega mladega rodu in pri tem 
m o r a j o sodelovati vsi činitelji od 
zdravstvenih ustanov, Ljudskega 
odbora do družbenih organizacij. 

IMAMO DOBRO OPREMLJENO 
ZOBNO AMBULANTO BREZ 

STALNEGA ZOBOZDRAVNIKA 
V zadnji letih so opremili zobno 

ambulanto pri Lenartu, vendar je 

glavni problem v kadru. Vse od 
1959 leta se kader izredno hitro 
menja in t renutno opravl ja zobo-
zdravstveno službo honorarna moč. 

Od 1.400 pacientov v prvem pol-
letju letos je odpadlo na socialne 
zavarovance 287o, svojce socialnih 
zavarovancev 4 2 J / o , na šolsko mla-
dino 9%, na kmeti jske zavarovan-
ce 15°/o in 6% na ostale zavaro-
vance. Kmečki zavarovanci se zobo-
zdravstvenih uslug v manjš i meri 
poslužujejo, sa j je le 1 5 ! l / o teh ko-
ristilo te usluge, čeprav predstav-
l j a jo v pr imer javi z ostalimi za-
varovanci večino. Delno je vzrok, 
ker mora jo neka j tudi sami pri-
spevati, še več pa dejstvo, da 
imamo samo eno zobozdravstveno 
ambulanto, ki nikakor nezmore 
vsega dela. Prebivalci Cerkvenjaka 
se že neka j časa poteguje jo za 

"zobno ambulanto v njihovem kra-
ju. Prostore imajo, pa tudi zobo-
zdravnike so pripravljeni preskrbe-
ti. Seveda bi ta moral biti vezan 
na Zdravstveni dom Lenart in na-
gra jen po nj ihovem pravilniku. 
(Baje se temu izmikal V začetku 
letošnjega leta so začeli s sistema-
tičnimi pregledi zob šolskih otrok, 
vendar so s f n delom prennhali 
po naročilu Občinskega l judskega 
odbora, ker je zmanjkalo d e n a r j i . 
Zdravl jenju zob šolske mladine bi 
vsekakor morali posvetiti večjo 
skrb, sa j bodo stroški kesneje pri 
odraslih še večji. 

TUBERKULOZA ŠE VEDNO NAD 
OKRAJNIM IN REPUBLIŠKIM 

POVPREČJEM 

Tuberkuloza še vedno predstav-
lja med vsemi boleznimi v naši 
občini prvenstven problem. Števi-
lo obolelih je še vedno nad okraj-
nim in republiškim povprečjem. 
Trenutno s tan je je izredno poraz-
no in zaskrbl jujoče. V evidenci se 
vodi 334 primerov aktivne in izven-
pljučne TBC in 822 primerov pri-
marne TBC. Dispanzer ima velike 
težave z bolniki, ki se izmikajo 
zdravljenju, ne j eml je jo zdravil, ne-
kateri že po dveh mesecih zdrav-
l jen ja v bolnišnici pobegnejo, med-
tem, ko m o r a j o druge zaradi 
disciplinskih prestopokov odpusti-
ti. Precej je takih, ki doma pijan-
čujejo, names to da bi se zdravili. 
Patronažna sestra Protituberkulo-
znega dispanzerja je opravila letos 
povprečno 3 preglede enega bolni-
ka na domu. Dispanzer ordi"i~a 
letos dvakrat tedensko in išče 
dnevno zdravniško pomoč 50 do 
60 pacientov, od teh je polovica 
bolnih na tuberkulozi. V referatu 
je bilo nadal je nakazanih nekaj 
konkretnih predlogov glede borbe 
prot i TBC. V te j zvezi je bilo re-
čeno, da bi bilo umestno pri sve-
tu za zdravstvo ustanoviti po-
sebno telo, ki n a j bi se izključno 
ukvar ja lo s problemi tuberkuloze. 
Posebno mesto v te j borbi je bilo 
določeno tudi organizacijam RK in 
SZDL. ki na j bi se zavzele za 
sistematično prosvet l jevanje ljudi 
v te j smeri. Tudi Delavska univer-
za bi mora la prispevati svoj delež 
gri izobraževanju l judi in bi n a j 
pripravila kompleks p redavan j za 
najširši krog kmečkega prebival-

stva opremljenih z ustreznimi fil-
mi. Iznešen je bil tudi predlog, da 
Teden borbe proti TBC razširili 
glede na specifične potrebe v Me-
sec borbe proti TBC, v katerem 
bi se n a j po vnaprej pripravlje-

nem programu angažirale zdrav-
stvene ustanove, oblastni organi 
in politične organizacije v borbi 
proti ABC. 

SAMO 39°/o ŽENA RODI 
V BOLNIŠNICI 

Podatki kažejo, da je bilo na 
pr imer letos od 194 porodov le 76 
v bolnišnici ali 39% vseh porodov. 
Pri prosvet l jevanju žena — noseč-
nic igrajo važno vlogo tudi posve-
tovalnice za matere in otroka, ki 
so v vseh krajevnih središčih 
enkrat mesečno odprte, razen v 
Lenartu, k je r je tedenska ordina-
cija. Glavne bolezni, ki se pojavlja-
jo pri dojenčkih so v zadnjih leti. 
rahitis in prebavne motn je kot po-
sledica nepravilne nege in prehra-
ne. V zadnjih letih je sicer obole-
lost na rahitisu padla od 80 na 
40 7o, vendar še ta številka ne za-
dovoljuje. Problem, ki ga kaže 
poudarit i je, da pride večina no-
sečnic na zdravniški pregled v po-
svetovalnico šele v 7. ali 8. mesecu 
nosečnosti, zato se pojavljalo ne-
katere komplikacije, ki še ne da-
jo več popraviti. 

SOCIALNE PODPORE 
IN PROBLEMI MLADOLETNIKOV 

V občini je 180 socialnih podpi-
rancev, katerim se mesečno izpla-
ča 485.000.— din podpore ali 2.560 
din na enega podpiranca. V nada-
l jevanju referata ie bilo rečeno, da 
na j bi Ljudski odbor izvršil takoj-
šnjo revizijo vseh socialnih pod-
por, ker so v mnogih primerih 
izredno nizke. Poleg tega pa bi r-
na j pristojnost določanja višin, 
podpore prenesla na krajevne od-
bore, dokler ne pride do ustanovitve 
krajevnih skupnosti. Največji pro-
blem predstavl ja jo socialni podpi 
ranči, starčki in starke, ki nimajo 
svojcev in živijo pri tu j ih druži-
nah, k jer ni malo primerov, da 
spijo v hlevih in tudi sicer živijo 
v skra jno neurejenem okolju. Pre-
cej j ih denar razmetava tudi za 
alkohol. Iz neurejenih družinskih 
razmer izvira mladinsko prestop-

ništvo. V naši občini je med pre-
stopki mladoletnikov najpogosteje 
pr i sva janje tu je imovine. Zanimi-
va je ugotovitev, da je 9CP/o m l a d o 
letnih prestopnikov iz neurejenih 
družin. 

TUDI PREVŽITKARJI IN 
REJENCI PREDSTAVLJAJO 

PRECEJŠEN PROBLEM 

Poseben problem preds tavl ja jo 
prevžitkarji , ki so izročili posestva 
otrokom, kateri jih v mnogih pri-
merih ne spoštujejo, niti j im nudi-
jo to, kar je s pogodbo določeno. 
Večkrat se zgodi, da m o r a j o star-
ši iskati zadoščenje na sodišču 
Verjetno bo kazalo razmišljat i o 
takem zavarovanju kmeti jskih pro-
izvajalcev, ki bo zagotovljalo tudi 

(Nadal jevanje na 4 strani) 



P O V Z E T K I S SEJE OBČINSKEGA KOMITEJA ZKS 

Več stalne pomoči 
M L A D I N I 

Na zadnji seji Občinskega komi-
teja ZKS v Lenartu so razpravlja-
li o sodobni mladinski problema-
tiki. Posvetovanja so se udeležili 
tudi prosvetni delavci, ki so zadol-
ženi za delo mladine na osnovnih 
šolah. Razprava je pokazala, da se 
posveča premalo pozornosti osnov-
nošolski mladini, k je r bi moralo 
biti osnovno turišče dela z mladi-
mi. Mladina, ki je končala osnov-
no šolo, se mora uspešno vključiti v 
vaške aktive LMS. S tem bomo do-
segli tudi potrebno množičnost, 
sa j je v občini Lenart orgniziranih 
le 38°/o vse mladine. Prav zaradi 
tega delo mladinskih aktivov ni 
bilo kakovostno in vsebinsko bo-
gato. Seveda pa ni dovolj množič-
nost. Mladini je t reba nuditi tudi 
pomoč, le potem lahko od n j e pri-
čakujemo lepe sadove dela. To pa 
se žal povsod ne dogaja. Posebno 
mladinski aktivi na podeželju, ki 
so oddaljeni od občinskih središč 
so večkrat prepuščeni samemu se-
bi. Delajo in živijo kot »samo-
rastniki«, ki niso deležni pomoči 
niti s strani višjih mladinskih fo-
rumov, niti s strani krajevnih po-
litičnih organizacij. S tem, da ob in-
ski in mogoče celo okra jn i mla-
dinski komite poši l ja jo le okrožni-
ce in obvestila, ne pomagajo dosti 
delu mladine. Vse premalo se nudi 
pomoči, kako reševati konkretno 
problematiko n. pr. o zaposleva-
n j u delavske in kmečke mladine 
itd. Redko se zgodi, da pride na 
sestanek vaškega aktiva funkci-
onar okrajnega komiteja, ki bi se 
lahko seznanil s problemi, ki tare-
jo mladino. Pa tudi krajevne poli-
tične organizacije ne nudijo mla-
dini pomoči. Člani ZK bi morali bi-

ti mentor j i mladi generaciji, da bi v 

n je j dali čimveč življenske sile in 
delovnega elana, da bi se lažje opre-
delili za progresivne težnje v go-
spodarskem napredku komune. 
Glede na hiter družbeni razvoi je 
potrebno, da se mladino stalno b:>lj 
pr i teguje v družbeno življenje. Bi-
ti nam mora jasno in razumljivo, 
da brez udeležbe mladine ni mo-
goče us tvar ja t i večjih podvigov v 
novem gospodarskem in družbe-
nem življenju. 

V sadanjem obdobju samoodlo-
čanja v industr i jski in kmeti jski 
proizvodnji postavlja prav mlade-
ga človeka v tak položaj, da lahko 
samo odloča in da je svoje predlo-
ge v vseh organih družbenega živ-
l jenja. Žal pa vsepovsod gledajo 
na mlade ljudi tako. Še se pojav-
lja, da gledajo na mladino zviška, 
in ji ne dajejo , ki ji pr ipadajo. 
Mladina mora biti enakovreden so-
delavec svojih starejših tovarišev. 

Zgodi se, da mladi l jud je gleda-
jo na stvari mnogo bolj napred-
no, kot njihovi s tarejš i tovariši. 
Mladino se vse premalo pri teguje 
k obravnavanju družbenih pro-
blemov. Še vedno je premalo mla-
dih l judi v delavskih svetih, šol-
skih odborih in drugih organih 
družbene samouprave, k j e r bi 
lahko zagovarjali stališča mladih 
ljudi. Vse organizacije v kra j ih se 
m o r a j o povezati z vodstvi mladine 
in skupno z n j imi razpravljat i o 
problemih, ki tare jo mladino. Sin-
dikalni svet na j bi od časa do časa 
skliceval sestanke mladih proizva-
jalcev s področja kmeti js tva in 
industr i je . 
Doseči je potrebno, da se bo mla-
dina vsestransko af i rmirala v so-
dobnem družbenem življenju. 

Kakor vsako leto se tudi letos v 
vseh krajih, zlasti pa na Šolah 
pripravljajo na praznovanje Novo-
letne jelke in prihod Dedka Mraza. 
Ta praznik naših najmlajših bodo 
počastili z vrsto kulturnih priredi-
tev in s kolektivnim obdarovanjem 
pionirskih odredov. Letošnje slavja 
bo tembolj pomembno zaradi 20 
letnice vstaje in Jugo slovenskih 
pionirskih iger, v katerih so tudi 
naši pionirji dosegli zavidljiva 

uspehe. 

Na sliki: Dedek mraz na pohodu — 
pravkar je prispel v Lenart 

Šolstvo, prosveta in kultura 
na plenumu obč. odbora SZDL Lenart 

V ponedeljek 18. decembra se je 
sestal občinski odbor SZDL Lenart 
ter številni gostje ter obravnaval 
izredno važno področje družbenega 
življenja: šolstvo, prosveto in kul-
turo v občini. Seja je bila skrbno 
pripravljena, sa j so vsi udeleženci 
dobili predhodno v roke material , 
iz katerega povzemamo nekatere 
važnejše ugotovitve. 

Osem šol, kolikor jih je na po-
dročju občine, v celoti izvršuje na-
loge na področju vzgoje in izobra-
zbe. Vendar se v no t ran jem življe-
nju šol kažejo nekatere hibe, ki 
jih bo kazalo č imprej odstraniti . 
Tako je plenum ugotovil, da je še 
vse p remajhna povezava z gospo-
darskimi, sindikalnimi in drugimi 
organizacijami v 'okolišu šol ter 
se šole nanje spomnijo običaino le, 
kadar po t rebu je jo mater ia lno po-
moč. Pravtako tudi šolske in ra-
zredne skuDnosti še niso v polni 
meri zaživele ter ponekod še ne 
na jde jo vsebine dela. Svobodne 
aktivnosti otrok, v katerih na j bi 
našli učenci dopolnilno interesno 
področje, še niso našle odziva pri 
starših in ostalih državljanih ter 
jih vodijo v glavnem še vedno 
prosvetni delavci sami. Vse nave-
dene hibe pa bo mogoče odstra-
niti le, če bodo šolam priskočili na 
pomoč vsi oni faktor j i , ki v k ra ju 
odgovar ja jo za družbeni razvoj. 
Posebej je treba omeniti važno in 
čedalje močnejšo vlogo šolskih 
odborov, ki z novimi zakoni dobi-
vajo vse močnejši vpliv na življe-
nje in delo šole. Opažamo pa, da 
so posamezni člani premalo aktiv-
ni, zato ne bi škodilo, če bi De-
lavska univerza pripravila vrsto 
seminarjev, na katerih bi člane 
šolskih odborov seznanila z vsemi 
dolžnostmi in pravicami. Število 
učiteljstva sicer narašča, zato pa 
istočasno narašča tudi število 

prosvetnih delavcev brez zadostne 
strokovne izobrazbe. Dokajšn jo po-
moč pri izpopolnjevanju učitelj-
stva nudi hospitaci jska šola pr i 
Lenartu, deloma pa tudi okra jn i 
Zavod za prosvetno pedagoško 
službo. Izredno živahno je bi lo 
obravnavano vprašanje finansira-
nja šol. Kl jub temu, da se sredstva 
za šole iz leta v leto zvišujejo, je 
materialno s tan je šol še vedno pe-
reče. Računati bo t reba s tem. da 
bodo šole prešle na novo finansi-
r an j e že v pr ihodnjem letu f-e-
mer se javl ja že sedaj vrs ta pro-
blemov, ki jih bo lahko rešila le 
z vsestransko pomočjo družbenih 
organizacij. 

Mnogo je bilo govora tudi o do-
datnih urah, ki n a j bi jih predpi-
sal svet za šolstvo l judskega od-
bora. Mnenja o vsebini ter u r so 
bila doka j pisana, nazadnje pa je 
prevladalo mišl jenje, da na j se v 
dodatnih urah obravnava snov, ki 
je učencem potrebna glede na pri-
like in poeroie, v kater'*1 i->n<-)n 
veli. Vsekakor bodo imeli močan 
vniiv na izbiro snovi tudi starši, s 
katerimi ima jo šole riok-ii dob^e 
stike, ki se ne omeiuieio le na ro-
diteljske sestanke, temveč tudi n a 
obiske učiteljev na domu in obrat-
no. Posebno tesno povezavo i 0 nni-
žiti v zadnjih razredih, kier s tarš i 
sknnno s šolo iščejo na jbo l j še 
možnosti za nadal ino <;v-vi:h> 
otrok. Šole so — posebno v zad-
niVm času —• v tesnem stiku z Za-
vodom za zaposlovanje t»>- «<»-
da j nrinravlialo otroke na pravil-
no izbiro poklica. Tudi šr»'ske ku-
hinje so odigrale važno v'oqo. saf 
se v niih hrani preko 80»/„ vseh 
šoloobveznih otrok v občini Cene 
za malice in kosila so dostonne 
vsem staršem, socialno 
Da dobivaio h rano zastonj 
kor se sistematično delo SnicVih 
kuhin j odraža tudi na zdravstve-
nem stanin mladina. Vi se i? 
v leto izbolišnie. Vendar so bi'f 
Drisotni mnenia , da bi morala tia-
Ša zdravstvena slii*ba naiti ras 
tudi za sistematične nroplede 
otrok, sai bi na ta način lahko že 
v kali zatrli mars ika tero bolezen. 
Is to valja tudi za zobno ambu-
lanto. 

Prosvetna društva v občini 
predstavl iaio močan fak to r v 
občini, sa j se nreko ni ; h izvaja 
vsa prosvetna politika. Kl jub te-
mu, da so f inančno vezana le na-
se, so nekatera društva pokazala 

(Nadal jevanje na 4 s t rani) 



Šolstvo, prosveta io kultura -
(Nadal jevanje s 3 strani) 

doka j iznajdljivosti v zbi ranju fi-
nančnih sredstev. Tako so v Cerk-
venjaku nabavili televijizski apa-
rat, v. Zg. Ščavnici so popravili 
dvorano itd. Plenum pa je ugoto-
vil, da so krajevne skupnosti po-
nekod pokazale premalo zanima-
n j a za potrebe prosvetnih društev, 
kar bo potrebno v bodočih letih 
odpraviti . Knjižnice životarijo, ker 
n i m a j o sredstev za nabavo knjig. 
Izkristaliziralo se je mnenje, na j 
se okrepi knjižnica v Lenartu, ki 
na j tudi organizira potujočo knjiž-
nico, ki bi zalagala z novimi knji-
gami okoliške knjižnice. Glasbeno 
življenje v naših kraj ih je dobro 
razvito, bilo pa bi nedvomno še 
bolj, če bi bili na razpolago stro-
kovnjaki — pevovodje. Vsekakor 
opravlja Glasbena šola pri Lenar-
tu izredno pomembno vlogo, sa j 
nam raste v n je j nov rod glasbe-
no izobraženih ljudi. Če pa bi ho-
teli iz n je narediti pravo občinsko 
žarišče glasbenega življenja, bi jo 
morali okrepiti z novimi učnimi 
močmi in stalnim upravnikom. 
Ponos občine predstavl ja godba na 
pihala, ki je pokazala v neka j le-
tih izredno rast. Vsekakor je že 
čas, da bi začeli misliti na to, da 
bi jo opremili z enotnimi unifor-

mami. Novo življenje v prosvetnih 
društvih si le počasi ut i ra pot. 
Pionirsko na tem področju oprav-
lja klub pri Lenartu. Ta je oprem-
ljena s televizijskimi in radio apa-
ratom, bi l jardom, poleg tega pa so 
obiskovalcem na razpolago še 
knjige, revije in družabne igre. 
Število obiskovalcev iz dneva v 
dan narašča. Na podobne klube 
bodo morala sčasoma preiti vsa 
naša društva, potrebne izkušnje pa 
na j bi črpala v lenarškem klubu. 
Opaziti j e upadan je dramske de-
javnosti. Morebiti je vzrok v po-
m a n j k a n j u režiserjev, sa j vemo, 
da l judje zlasti v okoliških kraj ih 
radi obiskuje jo igre. Pri izbiri iger 
so režiserji včasih premalo kritič-
ni in slaba dela odbijalo gledalce. 
Zanimljiv je bil predlog, na j bi se 
ustanovilo amatersko gledališče v 
centru občine, ki n a j bi se s kvalit-
nimi deli gostovalo v vseh okolišnih 
krajih. 

Izredno živahna razprava (na j 
omenimo, da je v n j e j sodelovalo 
kar 29 prisotnih) je osvetlila še 
vrsto drugih problemov ter naka-
zala nj ih rešitev. Z gradivom tega 
zasedanja so dobila krajevne orga-
nizacije SZDL dovolj spodbud za 
poživitev celotnega kulturno-pro-
svetnega življenja v kraju. 

Pred občinsko konferenco za družbeno aktivnost žena 

Vzgojno varstvene ustanove, 
otroška zavetišča in igrišča 

Vedno večje zaposlovanje in te-
žnja po zaposlitvi naše žene nam 
odpira jo nove, težke probleme, ki 
se po jav l ja jo v industr i jskih kra-
jih pa tudi na vasi. V zadnjem ča-
su so po vseh občinah širše kon-
ference, ki ne obravnavajo izključ-
no samo takozvana ženska vpraša-
nja, ampak obravnavajo vsa vpra-

^ šan ja v splošnem družbenem smi-
* slu. 

Že samo naziv konference nam 
pove, da gre za aktivizacijo žene 
v družbenem življenju. Pri tem pa 
nas ta ja konflikt med vlogo žene v 
družbi in n jeno obvezo v gospo-
dinjstvu. Ko govorimo o aktiviza-
ciji žene v družbenem življenju, 
se nam nujno pojavi tudi vpraša-
n j e razbreminitve žena v gospo-
dinjstvu in pomoč družini. Teh pa 
nikakor nemorejo reševati žene 

Analiza zdravstva 
(Nadal jevanje z 2 strani) 

Starostno rento. Po ugotovitvah v 
preteklem letu živi ločeno od star-
šev 137 šoloobveznih otrok. Po ve-
čini so to otroci družin z večjim 
številom otrok, nezakonski otroci, 
ali pa otroci družin, k j e r so starši 
zaposleni. 

V razpravi, ki je sledila refera-
tu so disku! anti poudarjal i po-
trebo po spoznavanju žena s kon-
tracepcijskimi sredstvi in to 
Službo pri čemer bi na j tudi po-
sebno vlogo odigrale babice. Na-
dalje so menili, da bo potrebno 
proda jo blaga, ki ga dobiva Rde : 
či križ zlasti nuditi socialno ogro-
ženim. Dotaknili so se tudi ostalih 
vprašanj . 

V sproti ia 100 letaka rajstra po&. tosra Juniiiea 

Čsbalarska slovesnost 
V CERKVENJAKU 

Čebelarsko društvo P tu j je skr-
paj s čebelarji iz Cerkvenjaka in 
Lenarta pripravilo v začetku de-
cembra proslavo 20-letnice vstaje 
in 100 letnice rojs tva čebelarskega 
mojs t ra Ivana Jurančiča. Po pro-
slavi v Ptu ju je bil drugi del slo-

Ptuju. Po končani vojaščini se je 
nosvetil kmetovanju. Leta 1885 se 
je kot 24 letni mladenič priženil v 
Andrence pri Cerkvenjaku in se z 
vso vnemo lotil čebel ja r jen ja . Spo-
znaval je življenje čebel, si nabi-
ral praktične izkušnje in zeio zgo-

same, temveč je to s tvar družbe 
kot celote, torej tudi moških. Po-
javlja se nam vprašanje skrbi za 
otroka: vzgojno varstvene ustano-
ve, vrtci, igrišča, zavetišča itd. 
ka r običajno najbol j veže našo že-
no. Nadalje ugotavljamo, da našo 
proizvajalko močno veže prehra-
na družine. Glede tega nas ta ja pro-
blem družbene prehrane, zlasti na 
KG Selce in Lenart. Neštetokrat se 
sprašujemo, zakaj nemoremo naše 
žene vključiti v razne družbene in 
gospodarske organizacije, k je r na j 
bi aktivno sodelovale, ker so člen 
naše družbe in imajo vse pravice 
in dolžnosti in so tudi z zakonom 
zaščitene. Na našem področju 
imamo pretežno večino kmetiiskih 
proizvajalk, ki pa se premalo 
vk l juču je jo v kmeti jsko kooperaci-
jo, v zadrugo itd. V zadružnih sve-
tih je sicer okrog 20% žena, če pa 
ugotavljamo, da so žene v glavnem 
pasivne in ne posegajo aktivno v 
različne razprave, nam ®/o žensk v 
teh organih ničesar ne pomeni. 
Vzrokov za neaktivnost žena v jav-
nem življenju je več. Med temi 
morda tudi patr iarhalni odnos 
moža, zlasti pa prezaposlenost z 
gospodinjstvom in kmečkim delom 
ter z otroci. Te probleme bomo 
rešili le tako, da bomo prenesli ne-
katere obveznosti na družbo, torej 
krajevni odbor (s tanovanjsko skup-
nonost) , in občino kot celoto. Kmeč-
ke proizvajalke bomo zlasti raz-
bremenil z us tanavl ianjem servi-
sov, otroških zavetišč, igrišč itd. 

O vseh naštet ih problemih bo go-
vora na občinski konferenci za 
družbeno aktivnost žena, ki bo za-
čr tala nove naloge vsem, ki mora-
jo ženi pomagati . 

Med slovesnost jo v Cerkven ja 
vesnosli v Cerkvenjaku pred kul-
turnim domom z govori, s polo-
žitvijo venca na spominsko plo-
ščo na krajevnem uradu, z nasto-
pom pionirskega pevskega zbora 
šole Cerkvenjak ter z obiskom gro-
ba Ivana Jurančiča. Po ogledu oi-
onirske razstave »Moj k ra j vče-
raj« in »Moj k ra j danes« je bila 
slovesnost zaključena. 

Potujaci čebelarski učitelj 
Ivan Jurančič je spadal med naj-

bolj znane čebelarje na š ta je r -
skem in se je rodil 1861 leta v Vi-
tomarcih v kmečki družini, k jer 
je obiskoval dva razreda osnovne 
šole, dva razreda gimnazije pa v 

ku pred krajevnim uradom 
da j začel - gati no čebelarskih 
knligah Ustih in drugih publika-
cijah o čcoolai slvu. Tesne stike 
je tudi ii ,, • -i! s s tarejšimi čebe-
larji in kri t ično presojal njihove 
dosežke s stal šča naprednega če-
be l ja r jen ja . Z znanjem, ki ga je 
dobil v čebelarski šoli na Dunaju 
in z bogatimi praktičnimi izku-
šn jami jc kot potujoči čebelarski 
učitelj pomagal pospeševati razvoj 
takra t precej zaostalega čebelar-
stva na Šta jerskem Poleg tega da 
je imel vrsto predavanje s številni-
mi poslušalci in tečaje, je sodeloval 
tudi na večjih razstavah doma in 
na tu jem ter se zlasti uveljavil kot 
pisec poučnih člankov v »Sloven-
skem čebelarju«. 

Ustanovni občni zbor 
Turističnega društva 
» R u d o l f M a i s t e r « Z a v r t i - V o l i č l n a 

V nedeljo 24. decembra so se 
zbrali na jbol j vneti prebivalci Čer-
mljenšaka in Voličine na ustanovni 
občni zbor Turističnega društva, ki 
nosi ime po znanem borcu za slo-
venstvo generalu Maistru. Navzo-

či, bilo jih je okrog 40 so prizade-
vno obravnavali naloge novega dru-
štva, ki so tembol j pomembne, ker 
gre za prvo turistično društvo v 
občini. Med sklepi velja zlasti o-
meniti, da nameravajo do meseca 
m a j a postaviti razgledni stolp pre-
ko poti ob Zadružnem domu v Za-

vrhu. Les za g radn jo na j bi prispe-
vali kmetovalci sami. Poleg tega se 
bodo obrnili za pomoč tudi na o-
k ra jno turist ično društvo ter na 
Občinski l judski odbor. S Tovarno 
avtomobilov v Mariboru so že na-
vezali stike v tem smislu, da bi n a j 
ta kolektiv uredil v Zavrhu primer-
no gostišče. Na zboru so tudi skle-
nili, da se bo novo društvo sgrbelo 
za spomenike NOB na svojem pod-

r o č j u ter tudi za zunanj i videz kra-
jev. Za predsednika društva je bil 
izvoljen Janez Karo. 



Križem po naših goricah 
GRADIŠČE 

Z namenom, da bi tuui miadi lju-
d j e spieuiijaii ueio urganiza<Jje 
L ^ l u ^ c i t n i H a i U u o v , Nvi ( / . . vod i l i 
svetu zaceu uaca.iioiVtjtiLi ut.aoiu-

SKC JviUue UZ.1V. 1 UU1 llliciUilla V 
(JIauiscu je pred lieiviij tcuui usta-
i iunm bvoj MUL), KI je euuu v Le-
narsni oDcim. i\ia reuinn ses^aiiiviii 
ruicuime je uuu luugoce o^tu-iti. 
Ud bC /,eiu ZdiUiiia jJoiitiCnc UO-
g t i j a u j e V S v e t u , ivLi na s e s i - a i i Ki l i 
rnso mogu razpravljat i o medna-
rodni pontiKi v zazeijein sinui , so 
ustanovili KIUO. i\<uiicii Kiuoa j e , 
Q a Do z a . s i e u o v a i p o u u K O p o s t u t i e -
ziie države. iver Douo v K I U O A za-
s t o p a n i » p r c u s i a V I U I S J « p o s c u u e ^ i i i n 
držav z razucr iun i druZDeiuini ure-
d i t v a m i l i l l i l C u i l d l O U l U l l l l 111L c' 1 eS l , 
s e D o u o r a z p r a v e v s e t v a K o r v s e -
b i n s k o o o g t u o r a z v i j a l e . / , a z u u s » . e 
mesece so ciciiil tviuua uz^iv V vjia-
uiscu pripravni pester program 
aeia. ro ieg l eumn x4-uiievm.i poii-
t icmu piegieuov bouo p . iredui 

s" ' ts to pieuavaiij . JfOitg oiu^iu 
i: Socializem n u j m družbeni 

pojav na svetu in vioga lieve^auui 
ui/?.av v svem. i^oiog tega bouo 
izvajan program, KI ga je izueiaia 
repuonsiva sivupsciua za kiube 

Franček Šilec 

BENEDIKT 
V zadnjem času so v Benediktu 

opravili nekaj važnih komunalnih 
aei. ivied uitiguu so o u p m novo-
zgrajeno avtoousno postajališče, 
ki ga je v glavnem grudna, s pro-
stovoljnim ueioai mladina. Jroleg 
tega so imeli tudi outvoutev novo 
ure jene cestne razsvetljave, Ki je 
bna spričo dejstva, da teče skozi 
Beneuutt severna magistrala, na j -
no poiieoiia. L.a juvuo razsvetlja-
vo so uredili 6 svetiijk, ki svetijo 
na na j ODI j p roračuna mest in. Sred-
stva v ta namen je prispeval Kra-
jevni ouoor. V Kratkem namerava-
jo odpreti še pros tor za družoene 

gauizacije in društva v Ktaju. 
i i o a t o i je sredi trga in bo s pri-
dom služil za potrebe k ra ja . 

Vajngerl 

GRADIŠČE 
Na seji šolskega odbora v Gra-

dišču so skieriiii, da bodo prihod-
n j e leto pričel s pr ipravami za-
gradn jo nove šole. Sedanje šolsko 
poslopje, ki stoji na temel j ia nek-
danjega samostana, je postalo ob-
čutno premajhno. Na šoii je 280 
učenčev m imajo 9 oddelkov. Ker 
so v sedanjem šolskem poslopju 
samo štiri učilnice ima jo pouk: v 
dveh izmenah, k l jub temu da »go-
stujejo« z enim razredom v samo-
stanu in s šolsko kuhin jo v Zadru-
žnem domu. Po pregledu statistič-
nih poročil p re jšn j ih let je lahko 
ugotoviti, da se bo v pr ihodnj ih 
neka j letih število učencev zvišalo 
na približno 400. Prav zaradi teh 
ugotovitev so sklenili, da je po-
trebno č imprej začeti s priprava-
mi na gradnjo nove šole. Les za 
gradnjo in prevozne storitve bodo 
opravili prebivalci sami, prav ta-
ko bodo pomagali pr i žganju ope-
ke in 7, drugimi težaškimi deli. 

Franček Šilec 

JUROVSKI DOL 
Na letni konferenci mladinskega 

aktiva so z vso pozornostojo pre-
gledali dosedanje delo in ugotovili, 
da to ni bilo najbol jše . Mladina se 
je nerada udeleževala sestankov, 
niti ni sodelovala v društvih in or-
ganizacijah. Na jbo l j delavni so bi-
li mladinci v telesnovzgojnem dru-
štvu. Na konferenci so ugotovili, 
da je bilo od programa, ki so ga 
lani sprejeli le malo izvršenega. 
Na konferenci so se pogovorili, da 
bodo ustanovili mladinski pevski 
zbor in začeli s plesnim tečajem. 
Poleg tega namerava jo poživiti de 
Io tudi v Prosvetnem društvu. 

Jožica Partlič 

ČERMLJENŠAK 
Na občnem zboru Prosvetnega 

društva Čermljenšak—Selce so raz-
gibano razpravljali o nalogah dru-
štva v pr ihodnje . Kritično so tudi 
ocenili dosedanje delo. Na zboru 
so tudi govorili o namenu Kmetij-
ske zadruge Lenart glede preure-
ditve dvorane v skladišče z repro-
dukcijskim materialom. Ta namen 
zadruge so posodili, ker menijo, da 
ie • pot rebno dvorano koristiti v 
kulturno-prosvetne namene. Med 
drugim so na zboru nadal je ugoto-
vili, d a . j im je pri dosedanjem de-
lu uspešno pomagala Krajevna or-
ganizacija Socialistične zveze. V 
zvezi z nadalnj imi nalogami pa so 
se dogovorili, da bodo uprizorili v 
zimski sezoni igro: »Poročil sem 
se s svojo ženo«. S pomočjo Socia-
listične zveze nameravajo urediti 
v Zadružnem domu klubski pro-
stor, za katerega se zlasti zanima 
mladina. V ta namen je KO SZDL 
že nabavila gramofon. Društvo se 
bo obrnilo za mater ia lno pomoč 
tudi na KG Selce, medtem ko je 
Trgovsko podje t j e »Izbira« že po-
magalo. 

Franc Ploj 

VOLICINA 

Krajevni odbor Voličina je kon-
čno začel z delom na cesti, ki bo 
z zgraditvijo povezovala Vo!ičino 
z Gočovo, Gradiščem in ostalimi 
k ra j i ter tako skra jša la pot za 
okrog 9 km. Na odseku, ki je na 
področju Krajevnega odbora Voli-
čina je cesta skora j dograjena le 
150 m poti je neprehodne. Vse ka-
že, da se bodo komaj začeta dela 
zopet ustavila, ker Občinski LO 
Lenart ni pr ipravl jen plačati pred-
loženih računov. Vzrok bi na j bil, 
ker so nastala nesoglasja pr i spre-
jemanju krajevnega samoprispev-
ka v Voličini. Vendar so davčni 
zavezanci svojo obveznost izpolnili, 
zato ni vzroka, da se računi ne 
plačajo. Pri g radnj i te ceste bodo 
morali v bodoče pomagati tudi 
Krajevni odbor Gočova in Kmetij-
sko gospodarstvo Selce, ki prav ta-
ko koris t i jo cesto. 

Konrad Rebernik 
predsednik 

KO SZDL Voličina 

HRASTOVEC 
Na pobudo Zavoda za duševno 

defektne so v Hrastovcu uredili 
klubski prostor, k je r imajo na-
meščen televizijski aparat in ra-
dijski sprejemnik. Poleg tega so 
vse prostore Zavoda pr imerno 
ozvočili, tako da lahko bolniki 

redno poslušajo glasbo pa tudi 
ostale oddaje . Klubski pros tor 
redno obiskuje jo bolniki, otroci in 
ostali prebivalci iz bližnje okolice. 
Za celotno opremo kluba in ozvo-
čenje ostalih prostorov Zavoda so 
porabili krog 900 tisoč dinarjev. 

Stanko Perko 

MLADINSKA KONFERENCA 
OBČINE LENART 

(Nadal jevanje s 1 strani) 
kra jevna organizacija SZDL pre-
malo zainteresirana za delo z mla-
dino. Podobno je ugotovil tudi de-
legat iz Selc. 

Tov. š i l e c iz aktiva Gradišče 
je govoril o pomoči mladini ter 
ugotovil, da se mladini nudi pre-
malo pomoči. Ni dovolj, da se od 
mladine samo zahteva kakšna na j 
bi bila ampak se ji mora dati 
vsaj moralna pomoč. Povdaril je, 
da bi politične organizacije morale 
biti mentor mladini, ki je tudi se-
da j nosilec napredne miselnosti. 
O delu aktiva Gradišče je povedal, 
da smat ra aktiv Gradišče za naj-
boljši v občini. Aktiv si je ob delni 
materialni pomoči občinskega ko-
mi te ja uredil klubsko sobo. Aktiv 
je ustanovil klub OZN in filmski 
krožek, ki sta edina v lenarški 
občini. 

Nato je spregovoril nekaj besed 
član OK ZKS tov. Kranjčič ter 
povdaril: »Mladina bo aktivna le 
takrat , če ji bodo znani cilji nje-
nega dela. Sicer pa je delo zgolj 
prakticistično. »Dogaja se, da je 
mladina kl jub aktivnosti lahko na-
pačno usmer jena , zato je potrebno 
več ideološkega dela z mladino. 
Nazadnjaške sile skušajo za vsako 
ceno mladino izolirati od javnega-
političnega dela in življenja, ker 
vedo da je v mladini bodočnost, 
na kar pa mi često pozabljamo. 
Zato je potrebno, da mladino z 
pravilnimi pedagoško - vzgojnimi 
ukrepi vzgajamo v duhu znanstve-
mladina pravico iskati pomoč in jo 
nega socializma. Prav tako pa ima 
dobiti mora. Vse organizacije, 
m o r a j o podpirati mladinsko orga-

nizacijo, ker imajo skupne cilje — 
socializem. Edino mladina bo lah-
ko kos zlomiti nazadnjaške sile.« 

Vinko Plevnik, sekretar Obč. K 
ZKS je v svojem govoru podčrtal 
da v sadanjem konunalnem siste-
mu m o r a j o sodelovati vsi dražav-
Ijani torej tudi mladina. To pa se 
žal v naši občini ne dogaja povsod. 
Starejši »kolegi« se nemorejo spo-
prijazniti z dejstvom, da j im je 
mladina enakovreden par tner . 

Iz debate, ki je sledila, je razvid-
no, da so glavne ovire pri delu 
mladine, p o m a n j k a n j e prostorov, 
denar ja i npremalo pomoči s stra-
ni političnih in družbenih organi-
zacij v kra ju . Iznešen je bil tudi 
problem vajencev, ki ponekod ni-
m a j o pr imerno urejenih odnosov 
— da o nagradi o učinku sploh ne 
govorimo. Zato bo mladinski komi-
te moral v bodoče tudi temu po-
lagati več pozornosti, ter občasno 
prirejat i pomenke z vajenci. 

V program bodočega dela so vne-
šene takšne oblike dela, da se bc, 
lahko vsak posameznik po svoji 
interesni sferi aktivno vključil v 
delo. Razvijala se bo klubska de-

vnost, pospeševalo se bo športno 
udejstvovanje. Več pozornosti bo-
do polagali tudi politično-ideološki 
vzgoji, ki se bo začela že v aktivih 
l judske mladine na šolah. 

Na konferenci so izvolili 15 član-
ski občinski komite, katerega pred-
sednik je še napre j tov. F ran jo 
šuman . Na kongresu mladine, ki 
bo pr ihodnje leto v Kran ju pa 
bosta mladino lenarške občine za 
stopala Fran jo Šuman in Franček 
ftilec. 



OB 20-LETNICI VSTAJE 20 let ljudske armade 
Bil sem med uporniki 
Teror Nemcev ni pomaeol 

(Nadal jevanje in konec) 
Boner je sklical sestanek vseh, 

ki so j im Nemci dali še tako brez-
pomembno funkci jo v Voličini. 
Tudi sam sem bil navzoč. Vzdušje 
v polni dvorani je bilo nepopisno. 
Vse je bilo preplašeno. Nekaj nas 
se je s pogledi sporazumelo. Sicer 
pa je vladala grobna tišina do-
kler ni spregovoril ali bolje rečeno 
začel hrut i sam Landrad, da je 
bil kar penast. Vsega kar je govo-
ril, nisem razumel. Vem pa, da je 
med drugim dejal, da je prepri-
čan da partizani niso domačini, 
vendar je nemogoče, da kak doma-
čin ne bi imel veze z nj imi. Oblju-
bil je pri svoji časti, da bo čez 
teden dni imel v svoji pesti vse 
podpornike banditov iz tega kra-
ja. Gonja se je začela. Zasliševalo 
se je vsepovprek. Policija v uni-
formi in civilu je bila ponoči in 
podnevi povsod, tudi tam k j e r bi 
se človek n a j m a n j nadejal . Mar-
sikje so se oglasili preoblečeni v 
partizane. Tudi mene so tako obi-
skali. Ko j ih je žena pri p rednj ih 
vratih spustila v hišo, sem pobeg-
nil kar napol oblečen. Bal sem se 
te jugoslovanske vojske, kakor so 
se izdajali. Dobro so se pre tvar ja-
li, sa j j ih je žena prepoznala šele, 
ko so bili že v hiši. Na vsak način 
so me hoteli naj t i . Popolnoma so 
pozabili na jed in pijačo, ki so jo 
ob vstopu zahtevali. Ko j im je že-
na povedalala, da sem pred n j imi 
pri zadnjih vratih pobegnil, so jo 
tudi sami ucvrli pri prednj ih . 
Z ju t r a j navsezgodaj sem javil na 
sedežu ordgrupe, da sem imel po-
noči tak in tak obisk. Bilo nas je 
več takih. Eni tako, drugi drugače 
razpoloženi. Po enem tednu je bil 
rezultat za Nemce ka j klavern, s a j 
niso odkrili ničesar. Partizani so 
bili gotovo že za desetimi gorami, 
če ne celo na Koroškem. Landratu 
je ostal samo dolg nos. Cez teden 
dni je š tab gestapa iz Ptuja , ki je 
te dni zasedal v Volčini, dai preg-
nati 18 mož iz osemnajs t ih blo-

kov, kolikor jih je štela ordgru-
pa. V jedrnat ih besedah jim je 
sef gestapa povedal, da so določe-
ni kot talci vsak za svoj blok. Če 
se v bloku ka j zgodi, bo dotični 
postavljen pred zid. Mene so še 
posebej določili kot talca za vso 
ordgrupo. Seveda se nam ni zgo-
dilo ničesar, ker smo prot i jeseni, 
ko so prišli prvi redni terenci v 
Slovenske gorice prenesli vso vid-
no dejavnost na območje izven na-
še ordgrupe. Nemci so po opisa-
nem dogodku namestili v Voličini 
okrog 30 mož policije. 

Janez Muršak 

Med bralci, zlasti pa med kmeč-
kimi l judmi je čedalje več tistih, 
ki radi posegajo po pri l jubl jenih 
knjigah Prešernove družbe, ki že 
neka j let n a j d e j o pot med naše 
delovne ljudi, j ih razvedrijo, učijo 
in vzgajajo. Knjige Prešernove dru-
žbe so razmeroma poceni če upo-
števamo današnje cene na knjiž-
nem trgu, zatorej j ih velja za-
vračati . Letos Glavni odbor Prešer-
nove družbe v Ljubl jani priprav-
l ja nekatere novosti. Predvsem bo 
izšlo pr ihodnje leto 8 knj ig za 
vsega 950 dinarjev. 

Katere knjige Prešernove družbe 
boste brali prihodnje leto? 

Koledar v obliki pr iročnika v 
katerem bodo razni nasveti za 
vsakdanjo rabo, 2 romana, 2 poto-
pisa, knjiga o glasbeni vzgoji, 
knjiga o kemiji, priporčnik o elek-
triki. 

Prešernova družba bo kakor 
vsako leto doslej, izdala v zbirki 

Letos so po vsej naši domovini 
izredno svečano proslavljali 22 de-
cember — dan ustanovitve JLA ter 
istočasno 20 letnico l judske vsta je 
in obstoja naše l judske armade. 
Zaključna proslava 20 letnice JLA 
je bila tudi v Lenartu z bog i t ; m kul-
turnim sporedom. V nedeljo 24. de-
cembra je že v ranih urah občin-
ska godba na pihala vabila prebi-
valce na slavje, ki se je začelo ne-
ka j po 9. uri v Zadružnem domu. 
Na jp re j je predsednik Občinskega 
odbora SZDL Fran j o Muršec poz-
dravil navzoče in čestital k pra-

»Žepna knjiga« še 10 romanov, 
tudi mesečnik »Obzornik« bo še 
nadal je izhajal. 

Pred kra tk im smo dobili iz Ljub-
ljane podatke, kako je z naročni-
ki knjig Prešernove družbe v naši 
občini. Če smo p re j šn ja leta gle-
dali z optimizmom na š i r j en je teh 
knjig, smo sedaj nekam pesimi-
stično razpoloženi, sa j je število 
letos precej padlo, namreč kar za 
58 naročnikov. Največ naročnikov 
je še vedno v Voločini in sicer 100, 
medtem ko jih je v Benediktu sa-
mo 15, kar predstavl ja n a j m a n j š e 
število v občini. 

Kljub vsemu pr ičakujemo, da se 
bo s tan je pr ihodnje leto izboljša-
lo, zato tudi objavl jamo imena in 
naslove poverjenikov, ki vas bodo 
vpisali med naročnike. 

Karo Janez, Voličina 
Raj h Jože, Bačkova 63, p. Zg. 

Ščavnica 
Keuc Jakob, Ihova 2, p Benedikt 

zniku. Zatem je imel slavnostni 
govor aktivni m a j o r JLA iz Mari-
bora, ki je med drugim govoril o 
začetkih naše l judske vstaje, formi-
ran ju partizanskih edinic, uspehih 
partizanske vojske in nadal je dejal, 
da so bili prvi stiki z zavezniki 
vspostavljeni šele 1944 leta, vse 
dotlej pa so se naši narodi sami 
borili. V nadal jevanju govora je 
poudaril, da pripadniki JLA sodelu-
je jo tudi v raznih oblikah družbe-
nega življenja. Tako aktivno dela v 
družbenih organizacijah nad 10 ti-
soč pripadnikov armade, v organih 
uprav l jan ja pa nekaj nad 11 tisoč. 
Naša a rmada je ogromno prispeva-
la tudi h gospodarskemu razvoju 
dežele. Med drugim so pripadniki 
JLA zgradili čez tisoč km cest. več 
želežniških prog in mostov. V krne-
ti jstvu so vojaki nri žetvi in trga-
tvi opravili 3 milijone prostovolj-
nih delovnih ur. itd. Ob zaklju-
čku tovora ie še nodčrtal v'ogo ;z-
venblokovskih držav in orisal seda-
n mednarodno situacijo. 

Po govoru ie moški zbor Prosvet-
nega društva zapel štiri pesm 
zatem ie recitirala Nada Leskovec. 
Nastonil pa ie tudi Tamburaški 
7bnr Glasbene šole Lenart. Ob za-
kliučku so podelili 41 obveznikom 
predvojaške vzgoje diDlome in 
knjige, medtem, ko sta bila Anton 
Pnnrnan iz Zg. ščavnice in Alojz 
Vogrin iz Zg. Vol i čine odlikovana 
od Državnega sekretar i ja ta za na-
rodno obrambo. Z občinsko prosla-
vo JLA je bi 'o zaključeno letošnje 
praznovanje 20-letnice vstaje. 

Neuvirt Adela, Gradišče v Slov. 
goricah. 
Perko Stanko, Zavod za duševno 
defekt ne. Hrastovec. 

Potočnik Ferdo, P tu jska 35, p. 
Lenart in 

Lorber Vlado, Andrenci 5, p . 
Cerkveniak. 

Če želite dobro l judsko kniigo 
potem se oglasite pr i najbl iž jem 
poverjeniku, ki vas bo vpisal med 
naročnike in vam dal morebi t r 
^oiRsnila. 

KNJIGE P R E Š E R N O V E D R U Ž B E 

Prihodnje leto bo v zbirki 
Prešernove družbe izšlo 8 knjig 

ALI JIH POZNATE? 
Marica Klobučar 

Dež, ki smo ga toliko časa želj-
no čakali, je neusmiljeno lil, ko 
smo se napotili po novi cesti iz 
Lenarta. Severna magistrala se je 
v lepih zavojih dvigala in spušča-
la in kar neenkrat se je pred nami 
pojavil cilj: Benedikt. Poiskati 
poslovalnico trgovskega pod je t j a 
»Izbira« ni bila pretežka naloga 
in kmalu smo bili s poslovodki-
n j o MARICO KLOBUČAR v živah-
nem pogovoru. Povedati moramo 
še to, da je to pod je t j e bilo eno 
izmed prvih, ki je formira lo eko-
nomske enote in da je tovarišica 
Marica predsednica delavskega 
sveta. »Kako gospodarite sedaj«? 
smo se pozanimali. 

»Ekonomske enote smo formira-
li že v prvi polovici leta in sicer 
po načelu: ena poslovalnica — ena 
enot ki za j ema jo dobršno polovi-
enot, ki za jedamo dobršno polovi-
co občine. V začetku se nekater i 

niso mogli navaditi na gospodarje-
n j e v novih pogojih, k je r lahko 
točno ugotovimo, kolikor lahko 
kdo ustvari. Sedaj se nam stvar 
zdi povsem v redu in so obenem 
s s tor i lnost jo porasli tudi osebni 
dohodki naših delavcev. Tu se se-
veda kažejo prece jšn je razlike 
med poslovalnicami. V na j tež jem 
položaju so one, ki so močno spe-
cializirane in p roda j a jo blago z 
določeno ceno. Tako na pr imer 
delavci v poslovalnici Gradišče do-
bivajo le minimalne prejemke. Za-
radi tega smo na zasedanju delav-
skega sveta sklenili, da bodo osta-
le poslovalnice iz svojih skladov 
krile razliko v osebnih prejem-
kih.« 

»Dovolite še eno vprašanje , ki 
bi ga rad postavil kot potrošnik: 
ali ne bo dvig osebnih prejemkov 
vplival za zvišanje cen posameznim 
artiklom?« 

»Glede tega ni bojazni. Nove 
osebne pre jemke p re j emamo že 
od meseca avgusta, pa kl jub temu 
se cene od takrat niso dvignile — 
vsaj v maloprodaj i ne. Sicer pa 
moram povedati, da je marža pri 

našem pod je t ju nižja kot v okraj-
nem povprečju.« 

»In načrt i na bodočnost?« 
»Naše geslo je: kul turna postrež-

ba! Vendar je to geslo v sedanjih 
pogojih včasih težko izpolnjevati. 

Zaradi tega predvidevamo adapta-
cijo trgovin v Cerkvenjaku in Be-
nediktu. Poleg tega nameravamo 
trgovino v Benediktu spealizirati 
in odpreti nov lokal«. Pogovor ie 
počasi prešel na osebne stvari. 
Benedikt je le kra j , pa tudi l judje 
niso slabi. Kako bi si drugače mo-
gli razlagati to, da se tovarišica 
Marica že štiri leta vozi s kole-
som v službo iz Gradišča, k j e r 
stanuje* In ka j to pomeni, ve lah-
ko samo tisti, ki je ka j skusil. Ča-
sa je seveda malo: služba, družina 
in vse tiste drobne skrbi. Kljub 
temu na jde še čas za delo v SZDL 
in poravnalnem svetu. I n malo, či-
sto malo ostane zanjo za lepo knji-
go, ki jo tako rada vzame v roko. 

Odha jamo domov. Zvedrilo se je. 
Ali pa se n a m po tem obisku sa-
m o tako zdi? 



Odlok o voznih olajšavah 
za st idente, dijake, učence v gospodarstvu in vajence raznih strok 

Na seji obeh zborov ljudskega 
odbora so v začetku decembra 
sprejeli odloke o voznih olajšavah 
/ a študente, dijake, učence v go-
spodarstvu in vajence raznih strok, 
za leto 1961, O dodelitvi nov^l tne 
nagrade uslužbencem in delavcem 
o spremembi družbenega načrta 
občinskih državnih organov ter 
uslužbencem in delavcem organi-
zacij in finančno samostojnih za-
vodov. Nadalje so sprejeli odlok o 
obvezni priključitvi zgradb na kra-
ievno kanalizacijo naselja Lenart 
in odlok o uvedbi krajevnega pri-
spevka za graditev cest, komunal-
nih objektov, vzdrževanje pokopa-
lišč, kulturnih domov in šol na 
območju občine Lenart. Na seji 
obeh zborov so še sprejeli pravila 
o pristojnostih delovnega kolekti-
va ter o sestavi in nalogah zača-
snega sveta delovnega kolektiva 
uprave Občinskega ljudskega o:.bo-
a Lenart in potrdili rebalans pro-

računa za leto 1961. 

UČNI USPEH POGOJ ZA 
VOZNO OLAJŠAVO 

Z odlokom ljudskega odbora je 
določeno, da imajo pravico do re-
gresa redni študenti, dijaki, učen-
ci v gospodarskih šolah in vajenci 
raznih strok neglede na n:i'",r>"o 
stalno bivališče, če to ni oddalje-
no več kot 5 km od šole, da uspe-
šno napredujejo v šoli, da njihovi 
starši niso zmožni plačevati polne 
vozovnice in da ni nobenih drugih 
zvez razen avtobusa. Če dohodek 
na družinskega člana ne presega 9 
tisoč dinarjev ima upravičenec 
pravico do 75% popusta, če znaša 
dohodek 9 tisoč do 12 tisoč se pri-
zna 50Vo popust. 25% popusta se 
prizna če znaša d o h o ^ v družin-
skega člana 12 tisoč do 15 tisoč me-
sečno. Tistim, ki imajo na družin-
skega člana nad 15 tisoč Hf-i me-
sečnega dohodka se po odloku nc 
prizna popust. Kdo se šteje za 
družinskega člana se ugotovi na 
podlagi uredbe o otroških dodat-
kih. O pravici do regresa odloča 
upravni organ občine pristojen za 
šolstvo in je temu potrebno pred-
ložiti v zvezi z zahtevkom za zni-
žano vozno potrdilo o šolanju, o 
mesečnih prejemkih zaposlenih 
družinskih članov, potrdilo o pre-
moženjskem stanju in potrdilo o 
skupnem gospodinjstvu. 

Družbeni plan je ljudski odbor 
spremenil le v toliko, da predstav-
lja dohodek družbenega sklada za 
šolstvo 12,45'/« od tistega dela ob-
činske doklade od kmetijstva, ki 
po predpisih velja kot dohodek ob-
činskega proračuna. 

NOVOLETNE NAGRADE 
Uslužbenci in delavci, ki so v 

stalnem delovnem razmerju z 
občinskimi državnimi organi in 
zavodi ter uslužbencem in delav-
cem organizacij in finančnih sa-
mostojnih zavodov, katerin usta-
novitelj je Občinski ljudski odbor, 
prejmejo novoletno nagrado v vi-
šini 100% njihovih mesečnih pre-
jemkov. Tudi honorarni uslužben-
ci imajo pravico do novoletne na-
grade, če je honorarna služba nji-
hov reden in glavni poklic in če 
so zaposleni polni delovni čas. 

PRIKLJUČITEV NA KRAJEV-
NO KANALIZACIJO SE OPRA-
VI NA STROŠKE LASTNIKA 
ZGRADBE 

Da bi se zagotovila nadaljna iz-
gradnja mestnega naselja Lenart, 
izboljšale higienske razmere, zago-
tovila hitrejša stanovanjska iz-
granja, nadaljni industrijski razvoj 
in varstvo voda, je Ljudski odbor 
sklenil, da se morajo obvezno 
priključiti na krajevno kanalizaci-
jo zgradbe na Radgonski, Jurovski, 
Cmureški in Ptujski cesti, k jer to 
dopuščajo naravni pogoji, Pri-
ključke bodo opravili proti plačilu 
lastnika ali upravitelja zgradbe in 
bo pogoje predpisal Svet za komu-
nalne in gradbene zadeve. Za tiste, 
ki se bodo zoperstavili odloku je 
predpisana kazen do 10 tisoč din. 

POSEBNI KRAJEVNI SAMO-
PRISPEVEK 1961 DO 1965 

Na zborih volilcev so letos spre-
jeli posebni krajevni samoprispe-
vek, ki na j bi služil za graunj ^ cest, 
komunalnih objektov, vzdrževanje 
pokopališč, kulturnih domov in 
šol na območju občine Lenart. V 
tej zvezi je Občinski ljudski odbor 
tudi sprejel ustrezni odlok, ki do-
loča, da prebivalci območii kra-
jevnih odborov Cerkvenjak, Gradi-
šče, Gočova, Osek, Benedikt, Zg. 
Ščavnica, Lokavec, Cermljenšak, 
Selce, Rogoznica in Zamrkova pla-
čujejo posebni krajevni samopri-
spevek 1961 do 1965 leta. Ta pri-
spevek plačujejo lastniki zemljišč 
v višini 3% katastrskega dohod-
ka, obrtniki 1,5% od davčne osno-
ve, zaposleni 300 din letno in upo-
kojenci in invalidi z nad 7 tisoč 
din mesečnimi prejemki 300 din 
mesečno. Za posamezna območja so 
zbori volilcev glede višine prispev-
ka zaposlenih, upokojencev in in-
validov sprejeli višje zneske. V 
Turovskem dolu plača zaposleni 
letno 500 din, medtem ko v Le-
nartu 400 in v Voličini 1 010 din 
letno. Upokojenci in invalidi v Le-
nariu plačujejo letno po 400 din, 
če imajo nad 7 tisoč din mesečnih 
prejemkov. Zaposleni iz Zg. Voliči-
ne 108 do 129 hišne številke plaču-
jejo 300 din letno posebnega kra-
jevnega samoprispevka. 

IZVOLJEN ZAČASNI SVET 
DELOVNEGA KOLEKTIVA 
UPRAVE OBČINSKEGA 
LJUDSKEGA ODBORA — 
NJEGOVE PRAVICE 
IN NALOGE 

Delovni kolektiv uprave Občin-
skega ljudskega odbora Lenart je 
konec novembra izvolil začasni 
svet delovnega kolektiva tega orga-
na in sprejel pravila o pristojno-
stih kolektiva, nalogah in pravicah 
začasnega sveta, ki šteje 11 čla-
nov. Začasni svet daje tajniku 
ljudskega odbora predloge in 
mnenja o vseh vprašanjih iz delo-
kroga samoupravnih organov. Pred-
laga tudi svoje pripombe glede 
načrta dela, ki ga predpiše tajnik, 
pripravlja pravilnik o delitvi oseb-
nega dohotka. V okviru razpolož-
ljivih denarnih sredstev sprejema 
finančni načrt in potrdil zaključni 

račun. Začasni svet delovnega ko-
lektiva med drugim tudi sklepa o 
uvedbi nadurnega dela, daje p.ed-
loge za izredne plačane in neplača-
ne dopuste, rešuje pritožbe uslu-
žbencev glede delitve osebnega do-
hodka in je soodgovoren za redno 
poslovanje upravnih organov ooci-
ne. Občinski ljudski odbor je na 
svoji seji potrdil pravila začasne-
ga sveta delovnega kolektiva. 

Na seji Ljudskega odbora so na-
dalje potrdili rebalančni plan do-
hodkov in izdatkov proračuna za 
leto 1961. 

Želimo cenjenim odjemalcem 
srečno in uspešno Novo leto 1962, 
ter se priporočamo z veliko izbiro 
blaga v naših poslovalnicah Cerk-
venjak 1 in 2, »Gradišče« v Gra-
dišču, »Na Griču« Gradišče, »Drva-
nja« Benedikt, »Selce« v Selcih in 
»Zavrh« v Zavrhu. 

K o l e k t i v t r g o v s k o g p o d j e t j a 

„ l 2 b i r a " 
Cerkvenjak 

Strel janje za naziv „D bar s t re lec " se 
be nadal evalo vso zima 

Akcija za kategorizacijo odra-
slih strelcev in pionirjev v občini 
ni povsem uspela, kar je pripisati 
raznim pomankljivostim, zlasti pa 
dejstvu, da strelske družine in 
njihove sekcije niso imele d o ^ l j 
vaj. Vzrok pa je tudi v slabem sta-
n ju zračnih pušk. Del krivde za 
tako stanje orožja leži tudi na 
strelskih družinah, ker niso kupi-
le novih pušk, ki po regresni ceni 
stanejo le 4.600 din. Z akcijo za 
kategorizacijo strelcev za naziv 
»Dober strelec« se bo nadaljevalo 
vso zimo. V tem tekmovanju mo-
ra strelec v stoječem položaju 
brez naslona doseči na 10 metrov 
od 100 možnih krogov naslednje 
število: 

CIani 75 krogov, 
Mladinci 70 krogov, 
Ženske 65 krogov in 
pionirj i 60 krogov. 
Uspehi se bodo ocenjevali spro-

ti in poročali na Občinski strelski 
odbor, kaj t i le tako bodo strelci 
na spomladansko sezono zares do-
bro pripravljeni za občinska in 
okrajna tekmovanja. Strelske dru-
žine in sekcije bodo morale čim-
prej zagotoviti tempirane prostore 
pri raznih ustanovah, ki se pri do-
bri organizaciji in zaščiti nemore-
jo poškodovati. Od 15. decembra 
dalje bodo tudi občni zbori Strel-
skih družin, ki na j bi bili zaklju-
čeni že 15. j anur ja 1962. 

PROGRAM 
Delavske univerze občine Lenart za leto 1 9 8 2 

I. IDEOLOŠKO POLITIČNO IZOBRAŽEVANJE: 
1. Večerna politična šola • 
I. Seminar za vodstva krajevnih o »anizacij SZDL 
3. Predavanja: 

1. Mednarodno življenje v luči beograjske konference 
2. Nova ustava — komuna in državljan 
3. Vloga in mesto prosvetnega delavca v socialistični družb" 
4. Gospodarski razvoj občine v sedanjosti in bodočnosti 
5. Kako napreduje kmetijstvo v občini? 

• 6. 20. stoletje — doba socializma 
II. DRUŽBENO — EKONOMSKO IZOBRAŽEVANJE 
1. Seminar za organe delavskega samoupravl janja 
2. Seminar za člane zadružnih svetov 
3. Seminar za šolske odbore 
4. Seminar za člane hišnih svetov 

III . SPLOŠNO IN STROKOVNO IZOBRAŽEVANJE 
1. Oddelek Ekonomske srednje šole 
2. Začetni strojepisni tečaj 
3. Začetni jezikovni tečaji 
4. Začetni in nadaljevalni prikrojevalni tečaj 

IV. POLJUDNO ZNANSTVENO IZOBRAŽEVANJE 
1. Šola II. stopnje za starše 
2. Sadjarstvo na novih poteh 
3. Nalezljive in kužne bolezni domačih živali 

4. Higiena poroda pri živini 
5. Tuberkuloza i nroti nje 
6. Rak — bolezen 20. stoletja 

7. Zdrava prehrana — zdrav rod 
8. Zdrževanje in nega zob odrasl ih in otrok 

9. Kako si utira pot sodobna kontracepcija. 
Delavska univerza 

Lenart 



Vprašujete - Odgovarjamo HAGRADNA UGANKA 
* • O J Tokrat n a m ie odeovore na na-

Ko sem se pred kratkim mudil 
v Zavrhu sem slišal, da namerava-
j o tuka j urediti turistično posto-
janko. Govori se neka j o sodelo-
vanju lovcev, Lenarške gostilne 
»Grozd« in Trg. pod je t j a »Izbira« 
Cerkvenjak. Vljudno prosim za 
podrobnejšo pojasnilo. 

V. H. Sp. Voličina 

Turistično društvo Zavrh, oziro-
ma iniciativni odbor tega društva 
namerava zgraditi na najviš j i toč-
ki tega k r a j a s pomočjo Turist ične 
eveze Maribor in ostalih merodaj-
nih forumov v občini razgledni 
stolp, ki n a j bi stal v bližini Za-
družnega doma. Z g radn jo tega 
stolna bi se tudi Zavrh uvrstil v 
turistično privlačne postojanke, 
k jer bi se zl&Sti zbirali Lenarčani 
in gosti iz Maribora. Z g radn jo bi 
dali tudi poudarek lepotam Sloven-
skih goric, ki še niso dovolj 
znane. Turistična zveza v Maribo-
ru je ustanovitev Turističnega dru-
štva toplo pozdravila in je tudi sa-
ma pripravljena prispevati manjša 
f inančna sredstva za g radn jo stol-
pa. Obrnili smo se pa tudi že na 
Občinski l judski odbor Lenart, ki 
na j bi .zamisel moralno in materi-
alno podprl. 

Ivan Kocbek 
predsednik krajevne 
organizacije 
SZDL Čermljenšak 

Že nekaj let sem član Rdečega 
križa, pa še doslej nisem dobil no-
bene obleke ali obutve, katero od 
časa do časa delijo. Zanima me, 
kdo je upravičen do tega, po mo-
jem predvsem siromašni in kdo 
odloča o delitvi. Na j povem, da 
sem dela nezmožen? 

T. K. Smolinci 

Obleke za socialno ogrožene ose-
be ali družine dobi Občinski odbor 
Rdečega križa od Okrajnega odbo-
ra. Koordinacijski odbor pri Obč. 
odboru RK razdel juje obleke in 
obutev na vseh 11 osnovnih orga-

nizacij RK v občini. Obleke sprej-
me vsaka organizacija za svoje 
področje, katere odbor se ob vsaki 
pošiljki sestane in po lastnem pre-
udarku razdeli obleke posamezni-
kom ali družinam. Prejemniki 
obleke to pot rd i jo s podpisom na 
seznamu, ki se vodi v dvojniku in 
eden izvod dobi Občinski odbor 
RK. 

Zgodi se, da pri delitvi oblek ne 
pr idejo dovolj v pošten moški, ker 
je ponavadi oblek za te zelo malo 
ali pa so neprimerne, zlasti za 
odrasle moške. 

Pri delitvi obleke je potrebno 
predvsem paziti na to, da se razde-
l ju je po možnosti po meri, ker le 
tako j o prejemnik lahko tudi prak-
tično uporabl ja . Včasih se to ne 
upošteva in potem padaio na ra-
čun Rdečega križa različne pri-
pombe. Toliko v pojasnilo. 

Pepca Mumze 
ta jn ik Občinskega 
odbora RK 
Lenart 

Pred leti je bila v Zg. Sčavnici 
Zdravstvena postaja , ki so jo uki-
nili. Zanima me, ali bo 7drav«'v°-
ni dom Lenart ponovno uredil 
Zdravstveno pos ta jo v tem kra ju , 
ker so potrebe velike zaradi r»re-
cejšnje oddaljenosti od najbl ižje 
zdravstvene ustanpve. 

Č. A. Ledinek 

Pred leti je poslovala Zdravstve-
na ambulanta v Zgornji Sčavnici, 
katera je z odhodom zdravnika in 
zaradi finančne izgube bila ukinje-
na. Danes pri ureditvi te ambulan-
te še vedno nastane problem 
kr i t ja p r imankl ja ja glede na to, 
ker bi bili stroški višji zaradi 

prevoza, kakor so v Zdravstvenem 
domu Lenart. P r imakuje pa tudi 
ustrezni zdravstveni kader. 

Dr. Franc Gabršček 
upravnik Zdravstvene-
ga doma 
Lenart 

L E N A R Š K I L O V C I 
O S V O J E M D E L U 

Med najbol j aktivne lovske dru-
žine v občini sodi tudi lenarška 
čeprav to nekaj let nazaj ni bila. 
V zadnjem času so začeli načr tno 
in smotrno gospodariti. Člani dru-
žine niso več samo lovcci, ampak 
predvsem gojitelji divljadi. Z na-

Občinska gasilska zveza obvešča 
gasilce in pr i ja te l je gasilstva, da 
bodo redni letni občni zbori gasil-
skih društev v občini Lenart po 
naslednjem razporedu: 

14. j anua r j a ob 14. uri za društva 
Cerkvenjak, Gočova in Župetinci, 20. 
j anua r j a ob 17. uri Gradišče, 21. 
j anua r j a ob 14. uri Benedikt in 
Osek, 28. j anua r j a ob 14. uri Voli-
čina in Selce, 4. f eb rua r j a ob 14. 
uri Lenart. Jurovski dol in Zgornja 
Ščavnica: " 

Občinska gasilska zveza 
Lenart 

Tokrat n a m je odgovore na na-
šo nagradno uganko poslalo neka j 
več naših bralcev. Vendar še s šte-
vilom odgovorov nikakor nemore-
m o biti zadovoljni. Med sedam naj-
stimi odgovori je bilo 13 pravilnih 
rešitev. Reševalci so ugibali t a k i ali 
drugače, vendar nas je na jbo l j 
presenetil odgovor Franca Šumana 
iz Lormanja , ki piše, da gre za 
sramotilni steber. V te j zvezi nam 
je doka j obširno opisal zgodovino, 
ko so bili še sramotilni stebri v 
»modi«. Odgovor se pravilno glasi: 
»Fotografija predstavl ja spomenik 
padlim borcem fašističnega teror-
ja v Gradišču«. Žreb je tokrat do-
ločil knjižno nagrado Srečku Per-
ko, Gradišče št. 2 pošta Gradišče. 
Nagrado smo m u poslali po pošti. 

A v e n d a r m« . 
. I o d r u f i r " / a n i - . ; j* f j |iff$t«*.» 
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Danes vam zastavl jamo dokaj 
lahko uganko. Sporočite nam, kje 
je napis, ki ga kaže naša fotogra-
fija. Odgovore pošlji te na naslov 
Uredništvo »Domače novice« Le-
nart , P tu jska c. 3 v 5. dneh po izi-
du te številke. 

čr tnim gospodar jenjem, nekaj slab-
ši je sicer stalež zajcev. V prete-
klem letu je družina pristopila k 
osvežitvi krvi pri fazanih s tem, 
da so uvozili večje število fazanov 
angleške pasme. Tudi pri zajcih 
bodo skušali osvežiti kri z uvo-
zom. Iz zaključnih statističnih po-
datkov je razvidno, da stalež div-
jadi iz leta v leto raste. Da je dru-
žina dobro gospodarila, kažejo tudi 
finančni rezultati. Letos so se za-
čeli tudi ukvarja t i s športnim lov-
skim turizmom. Letos so se lova 
udeležili tudi gost je iz Švice in 
Italije, ki so se zelo pohvalno izra-
zili in namerava jo obiskati te kra-
je še v pr ihodnj ih letih. Lovci so 
v dobrih odnosih s kmetovalci, 
sa j so bile vse lovske škode za-
ključene s poravnavo. Lenarška 
lovska družina dosledno zat ira 
divji lov, pri čemer vneto poma-
gajo tudi sami prebivalci. Pri na-
dal jnem delu želimo Lenarškim 
lovcem mnogo uspehov. 

ZA SMEH IN RAZDEVRILO 
IZ DOMAČIH KRAJEV 

V tovarni: 
Šef: Ali se Vi sploh zavedate 

kaj delate, ko nič ne delate? 
Delavec: Da, 
šef : Ka j pa potem stojite? 
Delavec: Ker se zavedam, da tu-

di Vi nič ne delate. 

Oh, ta ljubezen: 
Janez: (poje) l jubezen je lepa 

stvar . . . 
Tone: Kako pa si prišel do tega 

zaključka? 
Janez: Nehal sem peti. 

Objava 

Trgovsko podjetje 

„ P o h * o s m k " 
Lenart 

s svojimi prodaja lnami: 
»Center« v Lenartu, »Željeznina« v 
Lenartu, »Križišče« v Lenatr tu, 
»Jelen« v Lenartu, »Voličina« v Vo-
ličini, »Zamarkova« v Zamarkovi, 
»Jurovski dol« v Jurovskem dolu, 
»Zg. ščavnica« v Zg. Sčavnici, »Lo-
kavec« v Lokaveu nudi p-t-ošni-
kom veliko izbiro kvalitetnega bla-
ga, vsem delovnim l judem in ko-
lektivom želi srečno in uspešno 
Novo leto 1962. 

Kolektiv 

Kmetijsko gisNa^vi SBICI 
nudi bosa to izbiro kvalitetnih sad-
nih cepljenk od 1—3 leta starosti . 
Naročila spre jemamo dnevno v 
neomejenih količinah. 

Delovni ko1f>ktiv Kmptiiskf.pa. po. 
spodarstva Selce čestita cenjenim 
odjemalcem in vsemu rie'o«nrmu 
ljudstvu srečno Novo leto 1962. 

Kolektiv Kmetijskega 
gospodarstva selce 

Obrtno gradbeno podje t ie Lenart 
v Slov. goricah, telefon 28 oprav-
l ja gradbena dela vseh vrst po 
konkurenčnih cenah. 

Srečno in uspešno Novo leto 1962 
želi vsem svojim poslovnim prija-
teljem in delovnim kolektivom. 

Obrtno gradbeno pod je t j e 
Lenart v. Slov. goricah 

Kmeti jska zadruea Znr. ŠCavnica 
vrši s v usluge kmeti iskim proiz-
vajalcem in jih zalaga z renrodnk-
ciiskim materialom DELOVNIM HU-
dem občine in noslovnim nri ;atc-
liem n'1 želi veliko delovnih uspe-
hov v 1962 letu. 

Kmeti jska zadruga 
Zg. Ščavnica 

Kmefi iska zartmea Lenart z 
obrati Gradišče. Voličina Jurovski 
dol, CerVveniak in Renpdikt oprav-
lja kmeti isko koooeraciio, nudi re-
produV^Hslci mate^i^t in želi 
vsem Hudem naše občine delov-
nim kolektivom in pos lovni^ Dri-
ja te l jem srečno Novo leto 1962. 

Kmeti jska zadruga 
Lenart 

Tovarna šivalnih strojev »Mirna« 
na Dolenjskem pr i re ja začetni in 
nadaljevalni prikrojevalni in šival-
ni tečaj, ki bo predvidoma v ja-
nuar ju in f eb rua r ju v osnovni šoli 
Lenart. Pri jave spre jema Tajniš tvo 
osnovne šole Lenart ob delavnikih 
od 8. do 12. ure. 

Gospodinjski center 
Lenart 

Gostilna »Gozd« Lenart s poslo-
valnico v Cerkvenjaku nudi pris tna 
š ta je rska in druea vina t^r s'"ve-
njegoriške specialitete. Občanom 
in vsemu delovnemu l judstvu če-
stita za Novo leto 1962. 

Kolektiv gostilne »Grozd« 
Lenart 

Srečno in uspešno Novo leto želi 
bralcem in občanom. 

Uredništvo »Domačih novic« 


